
  مردم بوشهر 
درحالی که دریا را می بینند از نعمت آب در 

لوله های آب آشامیدنی محرومند
 نماینده بوشهر در شورای عالی استان ها به مشکل کم آبی 
در این استان اشاره کرد و گفت: تنها راه حل مشکل کم آبی 
شهرستان های 10گانه استان ساخت آب شیرین کن کنار 
دریاست که به تازگی جهشی در این حوزه صورت گرفته است. 
محمد حسینی در گفت وگو با ایلنا، اظهار داشت: استان بوشهر 
با وجود مرز آبی وسیع و پتانسیل و ظرفیتی که برای شیرین 
کردن آب دریا از طریق دستگاه های آب شیرین کن دارد اما 
متأسفانه این اتفاق در دولت های قبل نیفتاد.  به تازگی جهشی 
در این حوزه صورت گرفته و قرار شده آب شیرین کن هایی 
تاسیس شوند که بتوانند آب آشامیدنی شهرستان های 10 
گانه استان را تامین کنند. او افزود: تا این لحظه بخشی از آب 
شرب دشتستان از شهرستان کازرون استان فارس تامین و 
بخشی دیگر از آب این شهرستان نیز از سد کوثر کهگیلویه و 
بویراحمد تامین می شود. این خط تامین آب ادامه پیدا کرده و 
به دیر هم آبرسانی می کند اما هر چه این خط آبرسانی پیش تر 
می رود ضعیف تر عمل می کند. عضو شورای عالی استان ها با 
اشاره به اینکه مردم استان بوشهر در حالی که با چشم آب دریا 
را می بینند اما از نعمت این آب در لوله های آب آشامیدنی شان 
محروم هستند، گفت: بهترین راه برای رفع مشکل آب شرب 

این است که دستگاه های آب شیرین کن نصب کنند. 
 70 درصد پوسیدگی در لوله های آب

نماینده بوشهر در شورای عالی استان ها اضافه کرد: تنها در 
یکی از شهرستان های استان 70 درصد فرسودگی لوله های 
آبرسانی را داریم که مطمئنا در مابقی شهرستان ها هم این 
مشکل صدق می کند. بخش زیادی از آبی که مورد استفاده ما 
قرار می گیرد قبل از استفاده از طریق همین لوله های فرسوده 
هدر می رود و اصلا به دست مصرف کننده نمی رسد. او بیان 
کرد: اعتباری که برای تعمیر، مرمت و بازسازی لوله های 
فرسوده آبرسانی در نظر گرفته می شود بسیار کم است. در 
دهیاری و شهرداری ها عمده یا بخشی از اعتبارات عمرانی که 
باید در حوزه اجرایی از جمله زیرساخت های آسفالت و فضای 
سبز و به مصارف عمومی و این چنینی برسد، نمی رسد و در 
عوض از وظیفه ای که بر دوش شرکت آبفا است پشتیبانی 
می کند. حسینی افزود: برای آسفالت هایی که تازه هستند 
و از جانب شرکت هایی نظیر آب، گاز و غیره تخریب شده اند 
باید کل روکش را عوض بکنند و برای آسفالت هایی که 
عمرشان از 5 سال گذشته است نیز فقط همان نقطه ای که 
حفاری می کنند را باید تعمیر کنند. منتهی اعتباراتی که در 
اختیارشان قرار می دهند آنقدر کم است که آنها نمی توانند 
به این موضوع بپردازند. مگر اینکه یک شهرداری و یا یک 
دهیاری بخواهد علیه آنها اقامه دعوا کند و حکم بگیرد که 
آنها را محکوم کند و معمولا هم این اتفاق نمی افتد. دهیاری 
و شهرداری ها همیشه مدارا می کنند نه تنها هزینه آسفالت 
را از آنها نمی گیرند بلکه هزینه لوله هایی که زیر این بستر هم 
هستند همیشه شاهدم که دهیاری ها می پردازند و اداره آبفا 

همیشه شانه خالی می کند.   
 گاهی قطع آب از 48 ساعت تجاوز می کند

 وی عنوان کرد: شهرستان دیر در ساعات کمی از روز آب 
دارد و معمولا برای ذخیره آب مخازنی دارد که بتوان زمانی 
که آب وصل است ذخیره کرد. گاهی قطع آب از 48 ساعت هم 
تجاوز می کند. بیش ترین ضعف و کمبود آب را در دیر و کنگان 
داریم و البته این مشکل در همه استان وجود دارد اما این فشار 
بیشتر بر روی دیری ها و کنگانی هاست. همین باعث شده که 
مردم این شهرستان ها نسبت به موضوع معترض باشند. علاوه 
بر کمبود، آب از کیفیت پایینی هم برخوردار است و عمدتا 
وقتی به سیمای مردم بوشهر نگاه می کنید اکثرا با توجه به 
رعایت بهداشت دندان اما باز هم به دلیل نامطلوب بودن آب، 
دندان های شان زرد و اکثرا دچار پوسیدگی دندان هستند وبه 

غیر از این خیلی ها هم مشکل بیماری کلیوی دارند.  

  آرمان ملی: از 25 شهریور ماه )زمان فوت 
مهسا امینی که دیگر همه او را می شناسند و 
نیازی به توضیح نیست(، اینترنت ها قطع و در 
ساعات خاص و محدودی از شبانه روز وصل 
و البته با استفاده از فیلترشکن دسترسی به 
پلتفرم هایی مثل اینستاگرام با سرعت پایین 
و به سختی قابل استفاده می شد. از ساعت 
حدود 20: 00 روز 24 مهر همان دسترسی 
نیم بند هم به تمام VPNها غیرممکن و 
هرگونه ارتباط با فضایی خارج از فضای مورد 
نظر مسئولان قطع شد. باید گفت از همان 
روز نخستی که اعتراضات مردمی شروع شد، 
 مسئولان در همه گفته ها و اظهار نظرهای 
خود به نقش رسانه های معاند هم اشاره 
و تاکید کرده و می کنند.   البته دامنه این 
اعتراضات  بسیار ناچیز است و اصولا موضوعی 
نیست که بخواهد نگرانی برای کسی به وجود 
بیاورد. با این همه و با وجود اینکه معلوم 
نیست چرا ارتباط همه مردم ایران با فضای 
بیرون از کشور قطع شده است!دیجیاتوف 
این  تکنولوژی،  حوزه  تخصصی  سایت 
سختگیری ها را بسیار زیان آور در بلند مدت 
دانسته و گفته: »مشخص نیست روند مسدود 
سازی VPNها تا کجا ادامه دارد. اما تصور 
تصمیم گیران مبنی بر اینکه »شبکه ملی 
اطلاعات« مشغول کار است و اپلیکیشن های 
ایرانی بدون اختلال کار می کنند، تصور  
همین  فعالیت  ادامه  نیست.  درستی 
استارتاپ ها نیازمند خدمات و سرویس هایی 
است که یا فیلتر هستند یا تحریم.« بله؛  برخی 
مسئولان تشخیص داده اند که اینطور برای 
شهروندان بهتر است و البته بنا به این گفته 

تکراری ضرر و زیان هنگفتی هم که متوجه 
کسب و کارهای اینترنتی می شود، به نظر 
برایشان فاقد اهمیت بوده. با این همه و باز 
هم بنا به این گفته تکراری خود این مسئولان 
و رسانه های خودشان از صدا و سیما گرفته 
تا سایر خبرگزاری ها و روزنامه هایشان از 
اخباری که از طریق فیلترشکن می شود به 
آن ها دست یافت، مطلع هستند و روی آن 

نقد و نظر می نویسند. 
از  نباید  اول  از  وزیر:  معاون   

اینستاگرام استفاده می کردید!
در روز گذشته که تقریبا همه شهروندان 
متوجه شدند دیگر نمی توانند با فیلترشکن 
هم به سایت هایی غیر از سایت های محدود  و 
پلتفرم هایی مثل اینستاگرام دسترسی داشته 
باشند، هشدارهایی هم از سوی مسئولین در 
مورد استفاده از فیلترشکن به گوش رسید. 
آن ها به مردم گفتند که استفاده از فیلترشکن 
می توانند  فیلترشکن ها  و  نیست  خوب 
اطلاعات گوشی همراه کاربران را بردارند. 
در این رابطه رئیس پلیس فضای تولید و 
تبادل اطلاعات خراسان رضوی با هشدار به 
کاربران در خصوص استفاده از فیلترشکن ها 
گفت: »وی.پی.ان یا فیلترشکن ها محلی 
برای نگهداری اطلاعات هستند و می توان 
از طریق آنها به اطلاعات تلفن همراه افراد 
دسترسی پیدا کرد از این رو باید شهروندان 
در استفاده از آنها مراقبت کنند.« یک اظهار 
نظر جالب اما از سوی معاون وزیر ارتباطات، 
بود که خطاب به مردم و کسب و کارهای 
اینستاگرامی، گفت: »خودتان از قبل باید 
به این فکر می بودید که احیاناً اگر روزی 

اینستاگرام بسته شود چه اتفاقی می افتد؟ از 
ابتدا نباید از اینستاگرام استفاده می کردید!« 
در همایش روز ملی تجارت الکترونیک که 
بیست و چهارم مهرماه با حضور تعدادی 
کسب وکارها  نماینده های  مسئولان،  از 
برگزار شد. رسانه های می گویند آمار و ارقام 
منتشرشده از خساراتی که کسب وکارها 
در این یک ماه دیده اند، ورای تصور است و 
بسیاری از آنها و به طور کل اقتصاد دیجیتال 
کشور رو به نابودی می رود. طبق آمار به 
دلیل فیلتر اینستاگرام و واتس اپ 400 هزار 
تا یک میلیون کسب وکار در خطر نابودی 
قرار گرفته اند. علاوه بر این، از زمان شروع 
اعتراضات در ایران و ایجاد محدودیت در 
دسترسی به اینترنت، بازدید فروشگاه های 
اینستاگرامی نزدیک به ۹7 درصد کاهش 
یافته است. بعد از سخنان وزیر ارتباطات 
باید  کسب وکارها  اینکه  خصوص  در 
خسارات وارده را از اغتشاشگران بگیرند، 
در همایش مذکور، محمود لیائی، معاون 
وزیر ارتباطات که یکی از افراد حاضر در این 
جلسه بود در انتهای سخنان خود خطاب به 
روستاییانی که از پلتفرم های خارجی برای 
فروش محصولات خود استفاده می کردند، 
گفت که باید از قبل به فکر چنین روزی 
و محدودشدن اینستاگرام می بودند و به 
هشدار مسئولان برای کوچ به پلتفرم های 
داخلی توجه می کردند. لیائی که مدیرعامل 
شرکت ملی پست هم هست، با اشاره به 
فشار رسانه ای به دلیل اظهارنظر درخصوص 
کاهش درآمد پست به خاطر شرایط کنونی 
اینستاگرام  فیلترینگ  و  کشور  اینترنت 

توضیح داد: »چند سالی است مسئولان 
تأکید می کنند که کسب وکارها به جای 
استفاده از ابزاری خارجی نظیر اینستاگرام 
از پلتفرم های رسمی که حاکمیت آماده 
کرده استفاده کنند و آنجا را رونق دهند.«او 
با بیان اینکه متأسفانه مردم عادی به این 
صحبت ها توجهی نداشتند و کسب وکار خود 
را در پلتفرم های حاکمیتی توسعه ندادند، 
توضیح داد: »الان به دلیل شرایط کشور 
اینستاگرام فیلتر شده و همه مردم نمی توانند 
دسترسی داشته باشند. اگر اینستاگرام 
خودش ایرانی ها را محدود می کرد چه جوابی 
می خواستند بدهند!؟«مدیرعامل شرکت 
ملی پست عنوان کرد: »الان نوک تیز پیکان 
انتقادها به سمت مسئولان است، اما دلیل 
آن بی توجهی کسب وکارها به صحبت های 
مسئولان درخصوص استفاده از پلتفرم های 
داخلی است.« او که در مصاحبه ای با خبرنگار 
راه پرداخت تأکید کرده بود با وجود شبکه 
ملی اطلاعات در حال حاضر امکان انتقال 
همه کسب وکارها به پلتفرم های داخلی 
وجود دارد، در بخشی از سخنرانی خود با 
درخصوص  ضدونقیض  توضیحاتی  ارائه 
آماده بودن پلتفرم های داخلی برای ارائه 
خدمات به کسب وکارها بیان کرد: »ما بنا 
داریم این محدودیت ها را که تأثیرات مخربی 
داشته به فرصت تبدیل کنیم. کم کم شرایطی 
ایجاد می شود و پلتفرم هایی درحال توسعه 
هستند که کسب وکارها بتوانند از آنها برای 
ارائه خدمات خود استفاده کنند.« لیائی در 
ادامه با اشاره به بازدید خود از مناطقی در 
استان مازندران توضیح داد: »متوجه شدم که 
حتی در مناطق روستایی فروش محصولات 
از طریق اینستاگرام صورت می گرفته است. 
در حین بازدید مردم با دیدن من نسبت 
به شرایط اینترنت و فیلترینگ اینستاگرام 
ابراز شکایت کردند« و دوباره تاکید کرد که 
»من به آنها گفتم شما خودتان از قبل به این 
فکر بودید که احیاناً اگر روزی اینستاگرام 
بسته شود چه اتفاقی می افتد؟ خودتان باید 
به فکر می بودید و از ابتدا از ابزاری نظیر 
اینستاگرام استفاده نمی کردید.« معاون 
وزیر ارتباطات درخصوص موضوع استفاده 
روستایی ها از پلتفرم های خارجی توضیح 
داد: »کسب وکارها نباید روی چیزی که ثبات 
ندارد سرمایه گذاری کنند، چه اینستا باشد 
چه پلتفرم های دیگر حتی داخلی. با توجه 
به شرایط و دشمنی آمریکا با مردم ما، این 
کشور هر ضربه ای که بتواند به اقتصاد ایران 
می زند و با توجه به اینکه آمریکا مالکیت 
پلتفرم های تجارت الکترونیک خارجی که 
کسب وکارهای ایرانی استفاده می کرده اند 
را دارد، توصیه ما این بوده که کسب وکارها از 

پلتفرم های داخلی استفاده کنند.«  
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رقم دقیق افزایش حقوق ها 
مشخص شد

    رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور:
 حقوق شاغلان یک میلیون تومان و حقوق 
بازنشستگان نیز ۹00 هزار تومان  افزایش 
می یابد، برای عائله مندی 200 هزار تومان 
و برای هر فرزند 100 هزار تومان به حقوق 
اضافه خواهد شد. البته موضوعی تحت 
عنوان پرداخت بیشتر از ۹00 هزار تومان 
به بازنشستگان مطرح است که جمع بندی 
شد. نظر این است که از آنجاکه مبلغ افزایش، 
بیشتر شده، از مهرماه این موضوع اجرایی 

شود 

 آیا گشت  ارشاد به شهر 
بازگشته  است؟

 در روزهای اخیر چند حساب کاربری 
در فضای مجازی با انتشار تصاویری از یک 
خودروی ون متعلق به پلیس، از بازگشت 
ون های گشت های امنیت اخلاقی به سطح 
شهر خبر داده بودند. در همین راستا نیز 
»در  می گوید:  خبرآنلاین  پیگیری های 
روزهای اخیر تاکنون گشت های امنیت 
اخلاقی ماموریتی در سطح شهر نداشته اند. 
همچنین بررسی تصویر منتشر شده نیز 
نشان می دهد که این خودرو صرفا یکدستگاه 
خودروی ون متعلق به پلیس بوده که در 
روزهای اخیر در نقاط مختلفی از شهر تردد 
داشته یا متوقف شده است، زاویه تصویر 
ثبت شده نیز طوری است که نمی توان 
آن را مربوط به گشت های امنیت اخلاقی 
دانست.«خبرآنلاین گفته: »پلیس از ون ها 
در ماموریت های مختلفی استفاده می کند که 
گشت های امنیت اخلاقی تنها یکی از موارد 
آن است و از این رو با استناد به یک تصویر 
منتشر شده از ون نمی توان نتیجه گرفت 
که این گشت ها به سطح شهر بازگشته اند، 
به ویژه آنکه پیگیری ها ازمراجع رسمی نیز 
بازگشت ون های گشت امنیت اخلاقی که 
در میان مردم به گشت ارشاد معروف شده را 

تایید نکرده است.«
 

نخبگان و اعتراضات اخیر
قائم مقام بنیاد ملی نخبگان، گفت: رضایت 
که  می شود  ایجاد  زمانی  نخبگان  قلبی 
احساس کنند برای کشور اثربخش هستند. 
قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: اساس 
کار خود را بر اثربخشی نخبگان گذاشته ایم. 
اگر نخبگان واقعا احساس کنند که می توانند 
در کشور مفید و موثر باشند، برای آن ها 
رضایت قلبی ایجاد خواهد شد و خوشایند 
خواهد بود. ناصر باقری مقدم در گفت وگو 
با ایلنا درخصوص ارتباط ناآرامی های اخیر 
دانشگاه هایی که نخبگان در آن متمرکز 
هستند با کم توجهی به اثربخشی این گروه 
نخبگی در اداره کشور توضیح داد: طبیعتا 
اگر نخبگان فعالیت های این چنینی را تجربه 
کنند و واقعا احساس کنند که می توانند 
در کشور مفید و موثر باشند، برای آن ها 
رضایت قلبی ایجاد خواهد کرد و خوشایند 
خواهد بود. او در پاسخ به این سوال که آیا در 
ناآرامی های اخیر نخبگانی بوده اند که درگیر 
مشکلاتی شده باشند، اظهار کرد: من آماری 
در این زمینه ندارم و نمی دانم چه تعداد از 
نخبگان درگیر این اتفاقات بوده اند. نخبگانی 
که داریم یا مشغول فعالیت هستند یا علاقه 
دارند زمینه فعالیت برایشان ایجاد شود و این 
زمینه هم می تواند در حوزه اشتغال باشد و 
هم در حوزه پروژه های تحقیقاتی و یا عضو 
هیات علمی شدن که ما هر سه محور را برای 
این افراد در بنیاد ملی نخبگان در دستور 

کار داریم. 

 تغییر معاون فنی صداوسیما
و  کرد  تغییر  صداوسیما  فنی   معاون   «
علیرضا شریفی جایگزین رضا علیدادی شد« 
این خبر روز گذشته منتشر شد، خبری به 
اعتقاد برخی مربوط به هک  صداوسیما است.  
با آغاز حرکات یک گروه هکری همزمان با 
اعتراض ها و ناآرامی ها بود که ماجرای هک شدن 
زیرساخت های اینترنتی نهادهای دولتی  ایران 
مطرح شد. البته بعدا کارشناسان فنی اظهار 
کردند آنچه آن گروه هکری انجام می داد درواقع 
هک کردن سایت و دسترسی به محتوا و خروجی 
آن نبوده، بلکه ایجاد ترافیک کاذب برای اخلال 
در سرور پشتیبانی کننده و درنتیجه از دسترس 
خارج شدن سایت ها بوده است. زمان زیادی از 
این اتفاق ها سپری نشده که شامگاه شنبه 1۶ 
مهر ماه درحالی که تلویزیون در بخش خبری 
خود، به نام گروه دیگری که پیش تر نیز با ادعای 
هک کردن دوربین های زندان اوین، به انتشار 
فیلم هایی از برخی اتفاقات داخل زندان اقدام 
کرده بود، این بار تصاویر نامربوط و موهنی از 
قاب تلویزیون پخش شد. اتفاقی که علاوه بر 
آنکه توسط بسیاری از مردم دیده شد، توسط 
رسانه های ماهواره ای خارج از کشور نیز  مورد 
توجه قرار گرفت.پس از آن هک بود که رئیس 
سازمان صدا و سیما با اشاره به خرابکاری اخیر 
در تلویزیون، گفت: خرابکاری اخیر در تلویزیون 
در حوزه های فناوری سازمان رخ داده لذا با 
اشِراف و تسلط دقیق فناورانه باید بررسی شود، 
متناسب با نتیجه بررسی ها تصمیمات لازم را 

خواهیم گرفت. 

اخبار کوتاه

روی خط آرمان ملی

بعد از قطع اینترنت و فیلترشدن پلتفرم های اینستاگرام و واتس آپ، دسترسی به تمام VPNها غیرممکن شد

قطع ارتباط  با فضای مجازی بیرون از کشور 
   معاون وزیر ارتباطات گفته از اول نباید از اینستاگرام استفاده می کردید و باید زودتر به پلتفرم های داخلی کوچ می کردید. 

 آرمان ملی: شاید مسئولان ادعا کنند صد هزار تومان رقمی 
نیست؛ اما در این اوضاع معیشتی و تورم سرسام آور، دریغ کردن 
همین رقم ناچیز از کارگران ، بی عدالتی  است. به گزارش ایلنا، 
نوزدهم اسفند 1400 در نشست رسمی شورای عالی کار که از 
قضا حداقل سه نماینده رسمی دولت نیز در آن حضور داشتند، 
مزد و مزایای مزدی کارگران برای سال 1401 به تصویب نهایی 
رسید؛ در این نشست علاوه بر افزایش 57.4درصدی حداقل مزد و 
۳8درصدی به اضافه  رقم ثابت سایر سطوح، حق مسکن کارگران 
مشمول قانون کار برای سالجاری مبلغ ۶50 هزار تومان مصوب 
شد. به گزارش ایلنا، در تصویبنامه  رسمی شورای عالی کار، حق 
مسکن ۶50 هزار تومانی از فروردین ماه لازم الاجراست، فقط 
براساس یک بند تشریفاتی قانونی، دولت باید بر این رقم مصوب 
شورای عالی کار، مهر تایید بزند. کارگران همیشه نسبت به منوط 
شدن اجرای حق مسکن به امضای نهایی دولت، انتقاد داشته اند؛ 
چراکه حق مسکن نیز مانند سایر مولفه های مزدی کارگران از قبیل 
بن خواربار و حق اولاد و یا سنوات، یک مولفه  مزدی همه شمول 
است و تنها مرجع تصمیم گیری در ارتباط با مزد و مزایای مزدی 
کارگران مشمول قانون کار بایستی شورای سه جانبه  عالی کار 
باشد. چرا این یک مولفه، برای اجرایی شدن بایستی در راهروهای 

دولت منتظر تایید بماند؟
  چرا هفت ماه معطلی؟

با این حال، روال سال های گذشته اینگونه بوده که معمولاً بعد 

از یک یا دو ماه تاخیر، هیات دولت مصوبه  حق مسکن را برای اجرا 
ابلاغ می کند و کارفرمایان مجبور می شوند مابه التفاوت ماه های 
فترت و تاخیر را بپردازند؛ در سال 1401 اما تاخیر بسیار طولانی تر 
از حد معمول همیشه بوده است؛ هفت ماه تمام در ابلاغ یک مولفه  
مزدی کارگران تاخیر افتاده است. انتظار کارگران این بود که 
نهایتاً در اردیبهشت ماه، حق مسکن ۶50 هزار تومانی در یکی از 
نشست های هیات دولت به تصویب نهایی برسد. اما به رغم گذشت 
هفت ماه هنوز کارگران حداقل صد هزار تومان بابت هر ماه سال 
از کارفرمایان طلبکارند. فرامرز توفیقی )از نمایندگان کارگری 
دستمزد( با بیان اینکه به نظر می رسد معیشت کارگران در 
اولویت های اصلی تصمیم سازان نیست؛ می گوید: ما در شورای عالی 
کار، حق مسکن ۶50 هزار تومانی را از فروردین مصوب کردیم و 
باید این مولفه  مزدی از فروردین به تمام کارگران مشمول قانون 
کار پرداخت شود؛ دولت نمی تواند و نباید مزد کارگران را ماه ها 
معطل بگذارد؛ گویا اصولاً شورای عالی کار و سه جانبه گرایی را 
حتی در مساله  دستمزد به رسمیت نمی شناسند که اگر جز این 
بود، پیشتر از این ها حق مسکن ابلاغ می شد؛ نه تنها این ابلاغیه 
هنوز صادر نشده، بلکه هنوز یک نشست رسمی شورای عالی کار 
برای بررسی معیشت کارگران و محاسبه  رسمی هزینه های زندگی 

برگزار نشده است. 
  تاریخچه  مساله

بهتر است به تاریخچه  این موضوع در ماه های گذشته و 

موضع گیری مقامات رسمی نگاهی بیندازیم؛ محمدباقر قالیباف، 
رئیس مجلس در بیست و نهم تیرماه 1401 در نامه ای رسمی 
خطاب به دولت، اصلاح دو مصوبه را خواستار شد؛ اول، افزایش 
مستمری بازنشستگان و دوم، مصوبه  کمک هزینه  مسکن 
کارگران. در این نامه، مهلت دولت یک هفته ذکر شده بود اما 
اکنون با گذشت چند ماه از این نامه، مصوبه کمک هزینه مسکن 
هنوز بازبینی نشده است؛ در ارتباط با کمک هزینه مسکن 
کارگران مشمول قانون کار، باید حق مسکن ۶50هزار تومانی 
که همان مصوبه شورای عالی کار است احیا شود. یک ماه و پانزده 
روز بعدتر در چهاردهم شهریور، رعیتی فرد، معاون تنظیم روابط 
کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: موضوع افزایش حق 
مسکن کارگری مطابق آنچه که پیش از این در شورای عالی کار 
تصویب شده بود، هم اکنون در دستور کار است. به احتمال زیاد 
این افزایش از مهر عملیاتی می شود. او ادامه داد: در صورت ابلاغ 
افزایش حق مسکن کارگری، در ماه های باقی مانده از سال1401، 
مبلغ یکصد هزار تومان به دستمزد کارگران مشمول قانون کار 
اضافه می شود. از سوی دیگر چون مبنای اجرای این مصوبه 
ابتدای سال 1401است، مابه التفاوت این افزایش به ماه های 
سپری شده نیز تعلق می گیرد. این بدان معنی است که هر کارگر 
مشمول قانون کار، بابت شش ماه نخست سال جاری، مبلغ 
ششصد هزار تومان را به عنوان مابه التفاوت افزایش حق مسکن از 

کارفرمای خود طلبکار می شود. 
 در مهر هم خبری نیست!

حالا مهر هم در حال خاتمه یافتن است و احتمالی که معاون 
روابط کار وزارتخانه از آن سخن گفته، هنوز محقق نشده! یک ماه 
پیش از این وعده دادند که بالاخره حق مسکن در مهر مصوب 
می شود اما به روزهای پایانی مهر نزدیک شده ایم و خبری از 
ابلاغ دولت نیست. همه می دانند که تا قبل از بیست و سوم یا 
نهایتاً بیست و چهارم هر ماه، کارفرمایان کارگاه های صنعتی، 
بزرگ و متوسط کشور، محاسبات حقوقی را انجام می دهند و 
لیست های پرداخت ماهانه را آماده می کنند؛ بنابراین اگر دولت 
واقعاً می خواست که حق مسکن ۶50 هزار تومانی به اضافه  
مابه التفاوت ماه های گذشته در مهر به تمام کارگران مشمول قانون 
کار پرداخت شود، باید قبل از بیستم یا حتی پانزدهم مهر ابلاغیه 

حق مسکن را صادر می کرد.  

هفت ماه انتظار برای اجرای قانون؛ خبری از ابلاغ حق مسکن نیست

بدون هیچ پاسخ روشنی، دستمزد کارگران را معطل گذاشته اند 
 سود سهام عدالت

در خبرها آمده بود که سود سهام عدالت شهریورماه 
واریز می شود ولی در حال حاضر به آخر ماه مهر نزدیک 
می شویم ولی خبری از سود سهام عدالت نیست. از 

مسئولان تقاضا داریم سودها را واریز کنند. 
سعیدی از اصفهان

تحریم و افزایش قیمت
تحریم برای کشور ما اتفاق تازه ای نیست ولی اولین 
بار است که در این سال های اخیر این قدر قیمت ها 
لحظه ای بالا می رود و طبقات کم درآمد بیش ترین آسیب 

را می بینند. 
جعفروند از تهران

سرعت گیر
نصب سرعت گیر استاندارد در خیابان هاي تهران 
یک ضرورت است. چون بعضی از راننده های جوان در 
محیط های شلوغ آنچنان ویراژی به ماشین های خود 
می دهند که موجب تصادفات وحشتناک در محله ها 

می شوند. 
یک شهروند از تهران

فصل پاییز
با شروع فصل پاییز و سرد شدن هوا و به منظور 
جلوگیري از هرگونه  آسیب به انسان هاي بي خانمان و 
فقراي کنار خیابان ها، از مسئولان ذیربط به خصوص 
شهرداري تقاضا داریم با ساخت گرمخانه هاي بیشتر و 
اختصاص این گونه مکان ها براي نگهداري نیازمندان فاقد 
خانه و کاشانه، آنها را در فصل پاییز و زمستان دریابند تا 

بتوانند بدون هیچ دغدغه اي به حیات خود ادامه دهند. 
کریمی از تهران  


